
Karup Å sammenslutningen  februar 2025 

Dagsorden for KÅS Bestyrelsesmøde 
 

Dato: 18. februar 2025 
Tidspunkt: 19:00-20:15 
Sted: Møllevej 1 B, 7800 Skive (LFSO) 

1. Konstituering af bestyrelsen: 
a. Valg af: 

o Formand: Emil Bjerre Pedersen 
o Referent: Carsten Keis Fomsgård 
o Næstformand: Anders Hansen  
o Kasser Palle 
o Bestyrelsesmedlemmer: Liste rundsendt. 
o Suppleanter: Ansvar ligger hos medlemmerne 

 
2. Status på digitale platforme: 

a. Facebookside Emil admin 
 

b. Hjemmeside: Liger hos Jan Snejbjerg vi skal muligvis have ny admin, skal vi flytte 
hosting til DSF? Det ser vi som en god ide. Hjemmesiden er ret statisk, det 
undersøges hvad det koster at flytte den til DSF. Emil undersøger mulighed hos 
DSF, og kontakter Jan for at høre hvad han vil/kan hjælpe med. Alternativt 
efterlyser vi en udenfor bestyrelsen, som har lyst og mulighed for at køre 
hjemmesiden. 

 
Facebooksiden skal bruges til KÅS info, som udgangspunkt fjernes 
kommentarsporet, info om siden skal indeholde retningslinjer for siden. 
Emil laver et udkast til politikken og rundsender til bestyrelsen for kommentarer. 
 

c. Fangstjournal: Den er klar 
 

2.1 Valg af administratorer: 
a. Facebookside: Emil, Carsten 
b. Hjemmeside:  
c. Fangstjournal: Carsten, Henning modtager fangstindberetninger. 
 

3. Vandpleje 
a. Indkøb af el-fiskeudstyr: Primært til effektundersøgelse, en befiskning før og efter 

vi laver projekter, pris ca. 50.000 kr.  
Henrik Ravn forsøger at finde noget fonds-finansiering og evt. andre som ved 
hvordan det gøres. Anders spørger i LFSO, da der muligvis er en der kan der. 
Allan Bay og Hugo er uddannet til at betjene udstyret. Vi forsøger om vi ikke kan få 
uddannet mindst en mere til at bruge udstyret.  
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b. Opsummering af foredrag 
o Havørreden i Vejle Å ved DTU: Ivan og Emil refererer fra mødet:  

Fangst i Vejle Å ca. 900 stk., estimeret opgang 3200 stk. teoretisk bliver hver 
3. havørred fanget. I Vejle Å genudsættes ca. 60% 
Klaus Balleby var en god inspirator med oplæg om vandpleje. Bl.a. de store 
problemer med sandvandring, den manglende variation findes også i Vejle Å 
med smallere og dybere å løb. Stor grus -vandring pga. større mængder af 
nedbør som skaber en hårde strøm, og derved skylles gydebankerne væk 
inden ynglen klækkes. Ivan fik nogle gode ideer med hjem, som han vil 
præsentere for kommunerne på forårets møde. 
I Vejle Å hovedløb forsøger de med en anden stensammensætning med 
større variation og flere større sten i gydebankerne. Vejle Å er ligesom mange 
andre åer også blevet mere uklar. 
I Vejle Å arbejdes der med behovsorienteret grødeskæring, med bevaring af 
de gode vandplanter og ingen grødeslåning, hvor der ikke er 
afvandingsinteresser.  
Ivan vil på næste møde komme med et udkast til beskrivelse af og 
begrundelse for reduceret grødeskæring. En sådan beskrivelse kan f.eks. 
anvendes til information af lodsejere og lystfiskere for at forklare, hvorfor vi 
arbejder på en ændret grødeskærings praksis.  
For at lave en mere miljøvenlig vedligeholdelse vil vi som et 1-årigt forsøg 
foreslå, at vi det kommende år undlader at skære grøde på en strækning fra 
Resen Bro til Hagebro med mulighed for punkt skæring i eventuelle 
problemområder, hvis der opstår et behov. 
 

c. Status på optælling af gydebanker: Det ser rigtig fornuftigt ud indtil videre, der er 
indtil nu talt godt 300 gydegravninger, og alle resultater er ikke kommet ind endnu. 
 

d. Fremlægning af Christians udspil til EU vandplejeprojekt: Emil er i dialog med 
Christian, men det skal nok være et større projekt til flere mio. og det kan vi ikke 
løfte i KÅS på nuværende, der kommer muligvis projekter i forbindelse med den 
grønne 3 part. Det giver derfor muligvis mening at bringe Christian frem igen til 
efteråret, når vi har et bedre kendskab til DG3P.  
 

4. Kort gennemgang af årsopgaver 
Regulerings-tilladelser til skarv og sæler, der kommer flere og flere aktive skarv 
jægere bl.a. i Fly enge. Tilladelse søges hjem af Tom Sørensen. 

 
5. Fastsættelse af næste bestyrelsesmøde 

a. Forslag: tirsdag den 1. april  
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6. Evt. 
a. Tab af sponsorering til ”Bækløbet” til KÅS-konkurrencen 

o Skal der findes en ny sponsor, eller sponsorer vi selv?  
Kan vi finde en sponser til en præmie af værdi 10.000.- LFSO undersøger 
muligheder til næste møde, der tager vi det op igen. 

o Agerskov dambrug: 
Der arbejdes målrettet på at finde en løsning ved Agerskov dambrug, da der 
ikke er en miljøtilladelse og opstemning ikke er lovlig udført. Henning er i 
dialog med Ikast-Brande kommune, og følger sagen tæt. Kås er klar til at øge 
opmærksomheden for dambruget og sagen, hvis dette bliver nødvendigt.  

o Anders: Hvad er succeskriteriet for at holde fast i konkurrencen?   
- Alle tænker over dette til næste møde, evt. vender i respektive bestyrelser.  
 


